Sermon 信息

The Hand of God

神的按手

但以理書 Daniel 10:1-21

梁誠德牧師 Pastor Tony Leung

- 7這異象惟有我一但以理一人看見,同著我的人沒有看見。他們 分大大戰兢,逃跑隱藏,
- ⁸只剩下我一人。我見了這大異象便渾身無力,面貌失色,毫無氣力。
- 9我卻聽見他說話的聲音,一聽見就面伏在地沉睡了。

- 但以理書10:7-18
- 10 忽然,有一手按在我身上,使我用膝和手掌支持微起。
- 11他對我說:大蒙眷愛的但以理 啊. 要明白我與你所說的話, 只 管站起來, 因為我現在奉差遣來 到你這裡。他對我說這話,我便 戰戰兢兢地立起來。

12 他就說:但以理啊,不要懼怕! 因為從你第一日專心求明白將來 的事,又在你神面前刻苦己心, 你的言語已蒙應允:我是因你的 言語而來。

- 但以理書10:7-18
- 13 但波斯國的魔君攔阻我二十一日。忽然有大君中的一位米迦勒來幫助我,我就停留在波斯諸王那裡。
- 14 現在我來,要使你明白本國之民 日後必遭遇的事,因為這異象關 乎後來許多的日子。

- 15 他向我這樣說,我就臉面朝地,啞口無聲。
- 16 不料,有一位像人的,摸我的嘴唇,我便開口向那站在我面前的說:我主啊,因見這異象,我大大愁苦,毫無氣力。

- 17 我主的僕人怎能與我主說話呢? 我一見異象就渾身無力,毫無氣 息。
- 18 有 一 位 形 狀 像 人 的 又 摸 我 , 使 我 有 力 量 。

- ⁷ I, Daniel, was the only one who saw the vision; those who were with me did not see it, but such terror overwhelmed them that they fled and hid themselves.
- ⁸ So I was left alone, gazing at this great vision; I had no strength left, my face turned deathly pale and I was helpless.

- ⁹ Then I heard him speaking, and as I listened to him, I fell into a deep sleep, my face to the ground.
- ¹⁰ A hand touched me and set me trembling on my hands and knees.

11 He said, "Daniel, you who are highly esteemed, consider carefully the words I am about to speak to you, and stand up, for I have now been sent to you." And when he said this to me, I stood up trembling.

- ¹² Then he continued, "Do not be afraid, Daniel. Since the first day that you set your mind to gain understanding and to humble yourself before your God, your words were heard, and I have come in response to them.
- ¹³ But the prince of the Persian kingdom resisted me twenty-one days. Then Michael, one of the chief princes, came to help me, because I was detained there with the king of Persia.

- ¹⁴ Now I have come to explain to you what will happen to your people in the future, for the vision concerns a time yet to come."
- ¹⁵ While he was saying this to me, I bowed with my face toward the ground and was speechless.

- 16 Then one who looked like a man touched my lips, and I opened my mouth and began to speak. I said to the one standing before me, "I am overcome with anguish because of the vision, my lord, and I feel very weak.
- ¹⁷ How can I, your servant, talk with you, my lord? My strength is gone and I can hardly breathe."
- ¹⁸ Again the one who looked like a man touched me and gave me strength.

The Hand of God 神的按手

1. God touches him to stand 使他站起來 (v. 10)

2. God touches him to speak 使他説起話來 (v. 16)

3. God touches him to have strength 使他剛強起來 (v. 18)

The Hand of God 神的按手

經文重點整理 main points: God's hand
With God's laying on of hand, Daniel got strength
Spiritual warfare exists
Fight to the end by not giving up
Cannot be alone
Have faith in God